
René Jørgensen 

Hermed et skriv om mig og mine tanker, da jeg som opfodret, opstiller som KHK nye formand til 

generalforsamlingen i 2025! 

Min baggrund  

Jeg købte min første korthår omkring 1995 og er pt i gang med nr. 5 i rækken, min primære interesse for 

vores race er jagt altså, bruge hunden til, det den er avlet til, både på jagt selv med egen hund eller som 

hjælper/apportør på jagter. Jeg har stillet alle mine hunde på kvalitetsprøver, vinderklasser og 

fuldbrugsprøver, jeg har lavet 2 Dansk Jagt champion, har prøvet kræfter med en stor del af prøvesystemet 

fra vores races ophavsland Tyskland. Det er brugsegenskaberne der interesser mig og har derfor ikke stillet 

på mange udstillinger. Jeg vil til hver en tid vælge en hund ud fra sine brugsegenskaber og ikke for dens 

udseende, bare den er racetypisk! 

Jeg var en af grundstifterne til Aktivgruppen Storstrømmen og har været en del af denne i over 20 år, som 

bestyrelsesmedlem, træner og instruktør. 

Jeg er uddannet markprøve dommer og dømt hele paletten af prøver, har været prøveleder, terrænleder, 

stifinder og hjælper på stort set alt hvad vi har af prøver, jeg sidder pt i Fuldbrugsudvalget, Udvalget for de 

nye markprøver, udvalget for indførelse af avlsprøver og Korthårklubbens udvalg for at få flere 

medlemmer. 

Det er et faktum, at KHK er en af de ældste specialklubber i SJD, klubben er over 100 år, det er flot i sig selv, 

men hvad har vi frembragt af nye tiltag i de 100 år som er gået, har vi udviklet os eller markeret os med 

noget og hvor er vi nu? 

Det er mit ønske at skabe en klub hvor  

• at alle er velkommen og værdsat, uanset race, køn, hudfarve og hundens ophavssted eller land. 

• at få skabt en musketer ånd i klubben, hvor det vigtigste er Den Korthårede Hønsehund. 

• at vi i italesætter vores holdninger og får vores meninger frem i lyset, åbent, sobert og ærligt. 

• at alle som gør noget med deres hund er en gevinst for vores race og klub og føler det værdsat. 

• at aktivgrupperne skal være vores største aktiv, så vi deraf bliver tæt forbundet. 

• at vi får en ny hjemmeside som er linket op til de sociale medier.  

• at der nedsættes et avlsråd bestående af dygtige og fremsynet avlere, som samtidig skal være en 

tænketank som kommer med ideer for avl og udvikling af racen til gavn for klubben.  

• at vi i det hele taget bliver mere innovative og fremadtænkende.   

 

Jeg mener KHK skal reformere sig, rejse sig som Fugl Fønix fra asken, vi skal sætte alle sejl til. 

Jeg er på ingen måde naiv og tror vi kan få vores race op på fordums niveau, som jeg ser det har vi alt at 

vinde og intet, at tabe. 

Jeg kan ikke gøre noget af alt dette uden en nyskabt klub ånd, hvor vi alle trækker i den samme retning. 

Jeg vil gerne starte processen hvis i/du vil være med?  

 

 

Mvh René Jørgensen 


